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Zápis č. 13/(24-27) 308  
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT  

konaného 18. března 2025, 14:00 hodin  
v zasedací místnosti děkanátu FCH VUT, Purkyňova 464/118 – E519  

  
Přítomni: Cigánek, Diviš, Kalina L., Kalina M., Kouřilová, Krouská, Pacasová, Pořízka, Přikryl (část), 

Řeháková, Sedláček, Švec, Vespalec.  
Omluveni: Obruča, Přibyl.  
Hosté: Dzik, Hladík, Smilek, Vala, Vašinová Galiová, Veselý. 

Program:  
1. Zahájení zasedání  
2. Informace od vedení FCH VUT  
3. Různé 

 
  
AD 1) Zahájení zasedání  
Předseda AS FCH přivítal přítomné a zahájil zasedání. Navržený program byl zaslán členům AS FCH 
elektronicky; k navrženému programu neměl nikdo připomínky.   
Hlasování:  

Pro: 12 (ještě nebyl přítomen dr. Přikryl) 
Proti: 0  
Zdržel se: 0  

Program dnešního zasedání AS FCH byl schválen v navržené podobě.  
 
Zápis z 307. zasedání byl členům Akademického senátu zaslán; členové AS neměli připomínky. Zápis 
je k dispozici na obvyklém místě. 
Hlasování:  

Pro: 12  
Proti: 0  
Zdržel se: 0 

Zápis ze zasedání č. 307 byl schválen.  
 
 AD 2) Informace od vedení  
Informuje děkan, prof. Veselý:  

• Dne 13. 3. proběhla schůzka mezi vedení fakulty a vedením univerzity; jejímž tématem bylo 
projednávání plánu realizace strategického záměru na rok 2025; po zapracování drobných 
připomínek bude dokument předložen Akademickému senátu a současně také členům 
Vědecké rady FCH.  Předložena bude také zpráva o plnění strategického záměru za rok 2024.  
Na úrovni univerzity se připravuje návrh strategického rozvoje 2026+; schválení 
v Akademickém senátu VUT se předpokládá v listopadu 2025; potom se bude připravovat 
dokument na fakultní úrovni. 

• V červnu proběhne hodnocení mezinárodním evaluačním panelem. 
• Rekonstrukce laboratoří fyziky: Místnosti A614 a A615 budou během léta připraveny 

stavebně, následovat budou instalace přístrojů; výuka zde tedy bude realizovaná až od února 
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2026. Potom bude do prostor současných laboratoří fyziky přesunuta laboratoř termické 
analýzy.  

• V těchto dnech se začne soutěžit dodavatel na rekonstrukci jídelny a gastro v prostorách 
fakulty. 

• V rámci OP JAK – ERDF se pokusíme nejdříve vysoutěžit rekonstrukce laboratoř 313, 329  
a ostatní drobnější úpravy a 330; na ostatní drobnější úpravy je čas ještě cca 3 roky. 

• Byl instalován nový generátor na stlačený vzduch; v nejbližších dnech proběhne instalace 
nového dieselagregátu. 

  
AD 3) Různé 
V průběhu projednávání tohoto bodu přichází dr. Přikryl. 
Prof. Vala:  

• Provedl analýzu publikací v MDPI z pohledu procentuálního zastoupení ve srovnání celkově se 
světem i s vybranými českými a zahraničními institucemi. Z prezentovaných dat vyplynulo, že 
trend je ve všech srovnávaných subjektech podobný, ale rozdíl je v tom, že na FCH je procento 
publikací v MDPI vyšší, než jsou průměry jednotlivých zemí/subjektů. 
Celkové doporučení vedení je takové, že je vhodnější preferovat etablované časopisy 
s dlouhodobým kreditem před publikováním v MDPI.  
Diskuze k tomuto bodu (dr. Pořízka, doc. Sedláček): V prezentovaném srovnání se jistě 
promítly i personální anomálie, které se již na fakultě řeší; další otázkou je, jaký je důvod 
vyššího procentuálního zastoupení MDPI, zda se např. nejedná o autory, kteří by v jiném 
časopise nepublikovali, apod.?  
Z diskuze vyplynul návrh doc. Sedláčka, aby finance, které budou fakultě zaslány z fondu 
excelence (cca 1,6 mil Kč) byly využity k motivaci na podporu kvalitních publikačních výsledků. 
Prof. Veselý a prof. Vala reagují: Zvažovány byly různé formy podpory pro zvýšení kvality; 
v současné době je rozšířený motivační systém rozpracovaný. 
Doc. Sedláček žádá, aby se vedení zabývalo výše uvedeným návrhem. 

Doc. Kalina L.: 
• Proč je pro zadávání oponentů od IS nutné vyžadovat i datum narození? Nepovažuje to za 

vhodné. Odpověď: Jedná se o jednoznačnou identifikaci člověka, která je nutná; se všemi údaji 
je ale nakládáno v souladu s pravidly GDPR. 

• Jak daleko je na fakultě implementace IS Teacher? Odpověď (doc. Vašinová Galiová): Proděkan 
Dytrych vytvořil pracovní skupinu, která bude intenzivně pracovat na odstranění nedostatků u 
jednotlivých modulů Teacheru; za každou fakultu je přítomno 4-5 lidí, přičemž vyžadované zastoupení 
je: proděkan pro studium, ředitel, garant SP, garant předmětu, studijní; na FCH proběhne dne 20. 3. 
2025 v PC učebně P13 školení, jehož cílem je seznámit se s jednotlivými položkami v Teacher týkající 
se hlavně karty předmětů, zadávání hodnocení, vypisování termínů, docházka atd.; začátek školení 
bude ve 13:00 hod; předpokládaná délka je 3,5–4 hodiny. Školení nesouvisí s vytvořením pracovní 
skupiny. 

Dr. Krouská: 
• Navrhuje, aby se Ing. Pacasová stala členkou Legislativní komise AS FCH (stejně jako byla Ing. 

Fanglová); Ing. Pacasová s nominací souhlasí. 
Z přítomných členů Akademického senátu k návrhu neměl žádný komentář, proběhlo 
hlasování o předloženém návrhu:  
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Pro: 13  
Proti: 0  
Zdržel se: 0 

Akademický senát AS FCH schvaluje Ing. Pacasovou jako členku Legislativní komise AS FCH 
VUT.  

Doc. Sedláček: 
• V rámci předmětu Biostatisktika, kde se v současnosti využívá již zastaralý nástroj, by rádi 

využívali XLSTAT; dotázal se, zda by nebylo vhodné iniciovat pořízení celofakultní licence, 
případně jaký je postup. Reaguje tajemník: Doporučuje zadat v systému standardní požadavek 
na CIS s přesným popisem, následně bude tajemník vyzván k odsouhlasení, což učiní. 

• Informace z AS VUT:  
o V příštím týdnu se předpokládá schválení pravidel rozpočtu VUT; rozpočet by měl být 

schválen nejpozději v květnu. 
o Bude navýšen stravenkový paušál; jedná se o výši. 

Doc. Diviš: 
• Upozornil, že pro skladování sudů ve skladu hořlavin není dostatek místa; veškeré plánované 

nákupy větších objemů je nutno konzultovat předem, tedy ještě před nákupem. 
 
 

Nikdo neměl žádné další příspěvky do diskuze. Termín dalšího zasedání je stanoven na 22. 4. 2025 
ve 14:00 hodin.  
Závěrem předseda AS FCH VUT poděkoval všem za účast a ukončil zasedání.   
 
Brno, 20. 3. 2025  
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková   
   
  
.....................................                     ..…………………………………….  
     Ing. Jiří Přibyl                prof. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D.  
 předseda SK AS FCH                      předseda KAP AS FCH  

  
  ………………..…………………….  
  doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D.  
         předseda AS FCH  


